

Referat fra bestyrelsesmøde den 26. maj 2026

Barbara MacAulay	Formand	Mødt
Rasmus Møller Bøggild	Næstformand	Mødt
Per Møller	Kasserer	Mødt
Anders Krauthammer	Bestyrelsesmedlem	Ikke mødt
Bjarne Wiwe	Bestyrelsesmedlem	Mødt
Victor Mørup-Petersen	Bestyrelsesmedlem	Mødt
Conrad Egholm Nielsen	Gæstesuppleant	Mødt

DAGSORDEN.

1. Valg af referent.

Per er valgt.

Næste bestyrelsesmøde er hos Per, den **27. august 2026, kl. 18.00.**

2. VELKOMMEN TIL CONRAD

2.1. HVAD ARBEJDER VI MED I BESTYRELSEN

De forskellige roller i bestyrelsen, en for alle – alle for en. Vi hjælper hinanden med de opgaver vi har.

3. Referat bestyrelsesmøde 07-04-2026.

Referat er godkendt og ligger på hjemmesiden.

Referat fra generalforsamlingen ligger ligeledes på hjemmesiden.

4. Økonomi

Status fra kassereren

Der pt. 184.156 kr. i kassen, hvilket er stort set det samme som sidste gang. Af særlige store udgifter siden sidst kan nævnes:

- Trykprøvning af flasker, herunder de store 50 l's flasker 15.362 kr. heraf en del private flasker, som der vil blive betalt for.
- Gyrokompas mm. til båden 5.434 kr.

Af større indtægter kan nævnes:

- Tilskud fra Allerød Kommune på 12.838 kr.

Vi er blevet et medlem mindre siden sidst, så vi nu er 147 medlemmer.

Der er udsendt kontingentopkrævning for 2. halvår for seniordykkerne, til betaling 1. juni 2026.

Referent: Per

Olien fra den gamle motor er solgt til Havbasserne, ca. 40 l, til prisen fra dengang.

Der vil blive indkøbt en H-bøjle til ankertovet.

5. Repræsentantskabsmøde

Victor, Bjarne, Nikolaj & Finn deltog.

5.1. Æresnål til Nikolaj

Se klubnyhed, stort tillykke fra bestyrelsen.

5.2. Workshops

Kort tilbagemelding fra workshops

5.2.1. Special Needs Diving (SND)

SND-udvalget har udviklet på rammerne for at dykkere med særlige behov (både fysiske og psykiske), får muligheden for at komme ud og dykke. Dette gælder både nye dykkere men også eksisterende medlemmer som er blevet forhindret i at dykke pga. skade eller sygdom. For nuværende har instruktørerne i ORCA ikke planer om at tilbyde SND-kurser.

5.2.2. DIF Soldaterprojektet

DIF Soldaterprojekt / Safe Zones er et fællesskab for tilskadekomne soldaterveteraner, politi- og fængselsbetjente med mén som følge af deres tjente, som ønsker at være del af et stabilt og aktivt fællesskab med ligesindede.

For at deltage i dette projekt skal de deltagende klubber stille stabile faciliteter og fællesskab til rådighed, f.eks. på ugentlig basis. Det er lidt svært at finde konkrete svar på hvad dette vil indebære. Umiddelbart vil det nok være en lidt tung opgave at påtage sig for Orca. Men der er stadig kontakt til en af de projektansvarlige, så hvis der er nogen der har særlig interesse i at stå for det, kan bestyrelsen kontaktes, som så kan formidle kontakten.

Læs mere på <https://www.dif.dk/samfundsindsatser/dif-soldaterprojekt>

5.2.3. Fundraising (kursustilbud 27. oktober)

Kursus om at søge midler i fonde. Per og Barbara deltager.

5.2.4. Communityidræt (18-35 år)

Antallet af unge medlemmer i DSF er faldende. Derfor har DSF sat fokus på at skabe et community (*fællesskab*) omkring dykning, som rækker ud over selve sporten. Det skal være med til at skabe mere liv og energi i klubben samt engagere de unge/nye i klubben. Der vil blive afholdt en community-weekend for landets unge dykkere i august.

5.2.5. Ungeinvolvering/ungenetværk

I forlængelse af communityidræt vil man gerne involvere de unge medlemmer i et unge-netværk. Rammerne er ikke helt på plads, men netværket skal være med til at unge dykkere på lokalt og landsplan kan dele erfaringer, inspiration samt arrangere ture og sociale arrangementer. Dette skal ligeledes være med til at unge dykkere bliver i sporten

5.3. Trykkerdammens brolaug (burde ORCA være medlem)

Bestyrelsen besluttede, at det er en god ide og vil støtte det. Per indmelder.

6. Aktiv Fritid

Datoen er nu fastlagt til den 15. august 2026, kl. 9.00 til 14.00.

How-to listen ligger på hjemmesiden.

Bjarne ligger den i kalenderen, hvor der skal ske tilmelding til dagen.

Deltager fra bestyrelsen: Bjarne, Victor og Per

7. Nyt fra udvalg, arbejdsgrupper m.m.

7.1. Instruktører

CMAS 1-stjernet er afsluttet med 5 nye dykkere. Stort tillykke til dem.

Der kommer ingen AU-hold i sæsonen 26/27, grundet halrenovering, samt at Nicholaj K. går på barsel.

Der kigges på, om der er mulighed for at oprette et CMAS 2-stjernet hold i efteråret.

7.2. Materieludvalg

Der har været afholdt en materialedag den 27. april 2026, hvor alle opgaverne blev løst.

Alle bådfører bør omskoling til brugen af den nye motor. Der tages kontakt til materialeudvalget.

Endvidere opfordres alle bådførerne selv til at kontakte Jørn, Martin, Klaus eller Anders for en omskoling til den nye motor.

Det blev nævnt at Materialedagen faldt sammen med Repræsentantskabsmøde (hvilket gør nogle medlemmer ikke har mulighed for at deltage). Evt overveje næste år at sikre der ikke er sammenfald i dato.

7.3. Webudvalg

Vi er blevet godkendt som en non profit organisation ved google, hvilket betyder at vi nu har adgang til Google Workspace med alt hvad det indebærer, selvfølgelig "Free of charge". Dette indebærer bl.a. "Drive", "Meeting", "Groups" og "Gmail" fra Google. Jeg har sat vores nuværende emails op i Gmail, og lavet groups der svarer til vores maillister, Samt en alle, og dyk gruppe der automatisk synkroniserer med vores hjemmeside.

Der mangler bare bekræftelse på at kasserer@orca.dk, og formand@orca.dk er som det skal være, og at mails er flyttet over til det nye system.

7.4. Trailergruppe

Der arbejdes stadig med trailerproblematikken.

7.5. Bilgruppe

Bilgruppen er bedt om en opgavebeskrivelse af hvad der undersøges ifm. til et eventuelt køb af bil. Drøftes på bestyrelsesmødet i august.

7.6. Aktivitetsudvalget

Der afholdes møde om, hvad der kræves for at kunne gennemføre en dykkertur, den 27. maj 2026. Der er 9 deltager.

Der er sendt 26 personlige invitationer ud til de sidst indmeldte seniorer og ungdomsdykkere, samt slået op i turkalenderen.

7.7. Ungdomsgruppen

DSF kontaktede ORCA, da de har fået ansat en ny konsulent, der skal arbejde med ungdomsdykning. Konsulenten kom på besøg i klubben og forklarede om DSF's initiativer i communityidræt og ungenetværket. 5 af klubbens unge medlemmer deltog og der blev snakket om hvordan ungdomsgruppen kan fremhæves på hjemmesiden eller på anden måde. Conrad kontakter Anders om hjælp til dette.

8. Nyt ude fra

Spørgsmål fra medlemmer – ingen spørgsmål.

9. Gennemgang af to do liste

Listen er opdateret.

10. Eventuelt

Brug af båd i samarbejder med en anden klub, hvor der kun kan være 4 ORCA-medlemmer, i 10 dage. Der skrives til turarrangøren.

Skal der være rammer for brugen af båden?